
Vængenyt december 2015 
 

Vi nærmer os afslutningen på 2015, og haster med at informere om aktiviteterne i det sidste kvartal af 

2015, - og så kaster vi blikket fremad. 

 

Vængenyt denne gang indeholder følgende: 

1) Oldermandens Klumme – fast fremtidigt 1. punkt på Vængenyt!! 

2) Generalforsamlingen og bestyrelsens konstituering. 

3) Det Kriminalpræventive Råd på toppen af flere indbrud i området. 

4) Bestyrelsens dialog med Haderslev Kommune. 

5) Den gamle legeplads, fremtidig anvendelse. 

6) Forårsrengøring 2016 i Vængerne med afslutning og nye aktiviteter. 

7) STOFA færdiggørelse af fortove – sidste chance!! 

8) Grænser imellem egne og kommunale områder – ”hvad er dit og hvad er mit ansvar”. 

9) Ny hjemmeside og foto konkurrence med bidrag til hjemmesiden. 

10) E-mail kommunikation – mangler stadig en pæn del ”interessenter”  

1…………..Oldermandens klumme! 

Som det er jer bekendt, har vi haft nogle udfordringer i kommunikationen med Haderslev Kommune. Vi har 

nu etableret en god og konstruktiv dialog med administrationen, som vi fremadrettet forventer os meget 

af. Som det måske ikke er alle bekendt, så er områderne, der grænser op til Nederbyvænget, Haderslev 

Kommunes ansvar, - et ansvar som vi i Bestyrelsen ikke helt har følt at den lever op til. 

En af de større knaster har været den østlige legeplads, som, overraskende måske for nogle, har været i 

Haderslev Kommunes varetægt. Det er nu efter flere årtier lykkedes os at få matriklen over på egne 

hænder, og i den forbindelse bliver de nuværende legeredskaber fjernet af Haderslev Kommune. Den 

fremtidige anvendelse lægges ud til debat – se senere i dette Vængenyt. 

Der er ikke noget så fredeligt som stille dalende sne, det er lyddæmpende og kønt at se på, men når 

mængden bliver for stor, giver det problemer i trafikken. Beboerlauget iværksætter snerydning og saltning 

til et niveau, der tilsikrer at postbude, renovations biler og andre kan færdes uden risiko på vejene. Af 

praktiske og ikke mindst økonomiske grunde saltes der ikke til ”sort vej”, men alene til ovennævnte niveau. 

Fortove og stier saltes og friholdes for sne af den enkelte grundejer, og det kan jo godt udfordre en yderst 

morgenduelig snerydder eller saltmester – det er alene dit ansvar, hvis nogen kommer galt afsted på din 

strækning! 

Vores Oldermand, Kim Sand, har af personlige årsager været nødt til at trække sig fra Bestyrelsen 

umiddelbart efter Generalforsamlingen, så Bestyrelsen har måttet lave en ny konstituering – se punkt 2. 

Jeg vil gerne ønske alle beboere i vores område en Glædelig Jul og et godt og lykkebringende Nytår. 

Holger Baden Sørensen / Oldermand. 



2…………… Generalforsamlingen og Bestyrelsens konstituering. 

Vi henviser til tidligere udsendte referat fra Generalforsamlingen, som findes på www.nederbyvaenget.dk, 

og er sendt til alle e-mail tilmeldte beboere. Bestyrelsen har efterfølgende konstitueret sig som følger: 

Oldermand: Holger Baden Sørensen / Kasserer: Bent Rewitz / Veje og grønne områder: Martin Rydberg 

Nielsen (valgt som suppleant på Generalforsamlingen) / Legeplads og IT: Tommy Vølcker / Sekretær & 

Vængenyt: Steen Færch. Desuden har 2. suppleant Jesper Bach Sjælland fået en plads ved bordet på 

bestyrelsesmøderne. 

3……………… Det kriminalpræventive Råd. / Gode råd til sikringen i julen. 

Mange var mødt frem på Generalforsamlingen for at få nogle svar på de mange spørgsmål i forbindelse 

med indbrud i vores område. For de af jer der ikke kunne deltage er der på dette link:  

www.dkr.dk/undg%C3%A5-juleindbrud  , forhåbentlig noget opklaring. I menuen til venstre på siden er 

der svar på de fleste spørgsmål Desuden anbefaler vi, at du taler med dine naboer, om hvordan i kan 

hjælpe hinanden. Vi henviser til kampagnen:  Nabohjælp 

4………………. Dialogen med Haderslev Kommune. 

Lad og bare se fremad! Vi har igennem de senest 12 måneder haft en dialog med Haderslev Kommune, 

Teknik & Miljø, Park & Vejdrift, som nu ser ud til at blive en 2-vejs kommunikation. For bare at nævne et 

par punkter: matriklen med den østlige legeplads, som på det seneste ikke har været særlig børnevenlig, 

overdrages nu til Nederbyvænget, snerydning på busstrækningen i den østlige ende af stamvejen, 

vedligeholdelse af de tilgrænsende ydre arealer, vedligeholdelse af asfalt på omgrænsende stiarealer, 

sygdomstruede træer på grænsearealer, m.m. 

5………………… Den gamle/østlige legeplads. Hvad skal vi bruge arealet til?? DEBAT!! 

Som nævnt nogle gange, er området nu endelig overdraget til Nederbyvænget. Det store spørgsmål er 

herefter: Hvad er den optimale anvendelse af arealet?? Har vi brug for en ny legeplads, skal vi opføre en 

pavillon eller anden fælles bygning, volleyballbane, petanque bane, eller ??? Vi lader mulighederne står 

åbne, og lukker op for en fælles debat om mulighederne på vores hjemmeside, hvor alle kan komme med 

forslag. Men husk lige, at det i sidste ende er en fællesomkostning!! 

6……………… Forårsrengøring 9. april 2016 med andre efterfølgende aktiviteter. 

Bestyrelsen har besluttet at følge op på succesen fra sidste år, hvor forårsrengøringen blev afsluttet med 

grillpølser og drikkevarer på den nye legeplads; – reserver allerede nu datoen i kalenderen! Desuden 

foreslår vi muligheden for at et LOPPEMARKED på pladsen om eftermiddagen, hvor alle børn og barnlige 

sjæle får mulighed for at opstille salgsboder og få ryddet op i skabene derhjemme. Nærmere information 

følger på vores hjemmeside – og forslag modtages gerne. HOLD ØJE MED:  www.nederbyvaenget.dk   

7………………... STOFA’s endelige aflevering af opgravede og reetablerede arealer. 

Vi har nævnt det et par gange tidligere. Det ser ud som om at vejret måske kombineret med ekstra tryk på 

fliserne har sat ”lidt skred i tingene”. Hvis du har arealer omkring din matrikel, som efter gravearbejdet har 

sat sig, så giv vores vej&park mand besked på mail: vsgo@nederbyvaenget.dk -  så vi kan få det ordnet med 

Haderslev Kommune (som har givet tilladelse til gravearbejdet) inden fristen udløber!! 

8……………….. Grænsen imellem egen matrikel og fællesarealerne. Vi tager kort emnet op igen; – i 

forbindelse med opretning af stierne i de indre områder, som varetages alene af Vængernes Beboerlaug, 



erfarede vi visse pladsproblemer; heldigvis var de berørte grundejere hurtige til at hjælpe med at få dem 

løst, så vores entreprenør kunne komme frem. Der er tilsyneladende stadig nogle uklarheder omkring 

vedligeholdelse og renholdning nogle steder i vores område, så for god ordens skyld følger her Hadeslev 

Kommunes regler for vedligehold ::: 

http://www.haderslev.dk/borger/trafik-og-miljø/veje/fortove-og-beplantning-langs-veje 

Hvad angår snerydning på fællesvejene (kørevejene) har Vængernes Beboerlaug på vegne af beboerne 

overtaget den opgave. Det er en del af dit kontingent.  

9………………. www.nederbyvaenget.dk  nu med fotokonkurrence. Vi har igennem de seneste par måneder 

ændret på vores hjemmeside, har du sikkert erfaret. Vi vil gerne opfordre alle beboere til aktivt at deltage i 

kommunikationen på den platform. Som nævnt under punkt 5, lukker vi op for en debat om, hvordan vi 

bedst kan anvende arealet fra den gamle legeplads, som er overdraget fra Haderslev Kommune til 

Vængernes Beboerlaug. Sideløbende er alle velkomne til at indsende billeder der har relation til vores 

område, og som eventuelt vil blive brugt på siden.  

Billeder og tekst kan sendes til  legeplads@nederbyvaenget.dk , hvert kvartal udlodder vi en præmie for det 

bedste foto. 

10………….. E-mail kommunikation. Som tidligere nævnt, kommer fremtidige udgaver af Vængenyt kun på 

vores hjemmeside. Tilmeldte beboere vil fremover modtage en mail, hver gang der er nyt på hjemmesiden. 

Desværre mangler vi stadig nogle tilmeldinger med e-mail adresse, så meld dig til og deltag i information og 

debat. De beboere der har bedt om stadig at modtage Vængenyt på papir, vil fortsat få den i postkassen. 

Bestyrelsen vil i løbet af de næste 2 måneder aflægge besøg på de adresser vi endnu ikke har hørt fra, for at 

få de sidste med. 

Tak for et godt fællesskab igennem 2015! 

 

Bestyrelsen vil hermed ønske alle beboere i vores område     

en Glædelig Jul og et Godt Nytår, og på gensyn i 2016!  

 


